
 
 

28. januar 2019 

 

I henhold til § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsender jeg hermed spørgsmål til 

Naalakkersuisut 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Vil Naalakkersuisut fremlægge en reform på boligområdet til Inatsisartuts 

foråsmøde? 

2. Vil lejernes husleje blive nedsat som følge af reformen på boligområdet?  

3. Hvilke konsekvenser regner Naalakkersuisut med reformen på boligområdet 

vil have for lejerne af offentlige boliger? 

4. Vil Naalakkersuisoq for Boliger i samarbejde med andre medlemmer af 

Naalakkersuisut udfase det i sin tid indførte gebyrer som tillæg til huslejerne 

for offentlige boliger? 

5. Vil der som følge af reformen på boligområdet blive bevilget midler til 

renovering af boliger, der er udsat for skimmelsvampangreb? 

6. Vil der i reformen på boligeområdet blive indført særlige ordninger for 

mindrebemidlede? 

7. Har Naalakkersuisut med reformen på boligområdet hensigt om, at huslejen 

for familier med flere børn nedsættes? 

8. Har Naalakkersuisut med reformen på boligområdet hensigt om, at huslejen 

for alenefædre og alenemødre nedsættes 

 (Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse 

Jeg vil gerne have information om, hvornår reformen på boligområdet vil ske. Det er mit håb, 

at Naalakkersuisut snarest vil sørge for det og fremlægge sagen for Inatsisartut til afgørelse. 

Hvis dette ikke sker, vil den kommende reform på boligområdet, som allerede er forsinket, 

blive endnu dyrere på grund af forsinkelsen. 

Jeg ønsker spørgsmålene bliver besvaret inden 10 dage. 

 


